
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 6. oktober 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

16 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet ef-

ter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 16:  

”Vil ministeren oplyse, hvilke overvejelser placeringen af den fjerde akuthelikopter 

ved Saltum og de øvrige placeringer af akuthelikoptere giver anledning til i forhold til 

akutbetjeningen af f.eks. Sydfyn og beboere i det sydfynske øhav?” 

 

Svar: 

Som jeg tilkendegav i min besvarelse af SUU alm. del spm. 1495, så ser regeringen in-

gen grund til ikke at afvente erfaringerne med den fjerde akutlægehelikopter, herun-

der hvordan de fire helikoptere samlet set giver en god dækning af de områder af 

landet, hvor der er lang afstand til nærmeste traumecenter, jf. den politiske aftale, 

som den daværende VLAK-regering indgik med DF.  

 

Jeg finder det derfor ikke relevant at kommentere på eventuelle ændringer af place-

ringer af de fire akutlægehelikoptere for nuværende. 

 

 

Med venlig hilsen 
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